
Szanowni Państwo - Senatorowie RP, 

  

Ostatnie trzynaście lat pracowałem społecznie w Komisji, która pomagała Zarządom Kół 

Łowieckich. W związku z jutrzejszym posiedzeniem połączonych Komisji Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Senatu RP, które przedmiotowo będzie obejmować unormowania 

nowo przyjmowanej ustawy Prawo łowieckie, wnoszę nw. uwagi: 

1) dwukadencyjnością należy także objąć organy Koła Łowieckiego. W tej w chwili w 

kołach narosło tyle patologii związanych z różnymi personalnymi ustawkami, że taki zapis 

gwarantuje tylko właściwe funkcjonowanie Koła. Nic bardziej mylnego jak twierdzenie, że 

zarządy kół i komisje rewizyjne są wolne od różnych patologii, a życie w kole to istna 

samorządna sielanka, która kieruje się jednoczesnym zagwarantowaniu władzy dla 

większości, przy jednoczesnym poszanowaniu praw mniejszości. Około 30% kół ma wielki 

problem z zachowaniem właściwej samorządności, gdzie wszystkie prawa i obowiązki 

członków koła są równe. Rządzą patologie takie jak: kolesiostwo, brak poszanowania 

obowiązującego prawa, odstrzały tylko dla tych co dzierżą władzę, brak poszanowania dla 

rolników, korupcja w zakresie przyjmowania do koła, itp. 

2) przywrócić należy zapis o deubezkizacji dotyczącej tajnych współpracowników, 

przede wszystkim winna ona dotyczyć członków organów koła łowieckiego (członków 

zarządu i członków komisji rewizyjnej). Już sam obowiązek złożenia stosownego 

oświadczenia w tej kwestii rozwiązałby sytuację w Kołach Łowieckich. Jest to naprawdę 

duży problem w kołach łowieckich, które są odjęte uściskiem tych Panów. 

3) sprawy szkolenia psów myśliwskich należy pozostawić jak ten problem dotychczas był 

unormowany. 

4) sprawy sokolnictwa też należy pozostawić bez zmian. 

5) sprawy udziału dzieci w polowaniach należy pozostawić rodzicom, a nie normować 

zapisami ustawy. Należy wychowywać młode pokolenie w realiach zachodzących procesów 

życiowych, a nie w wirtualnej rzeczywistości, twierdząc, że mięso pochodzi z magazynów 

sklepowych. 

6) sprawy wyceny szkód, niestety Szanowni Państwo okażą się wielkim niewypałem. 

7) sprawy dotyczące art. 45 ust. 3. rozszerzyć o sprawy odpowiedniego zagospodarowania 

odłowionej zwierzyny i zagospodarowania tusz odstrzelonej zwierzyny. Jest to majątek 

Skarbu Państwa i przepis powinien normować (może rozporządzeniem właściwego ministra) 

szczegółowo system rozliczania żywych zwierząt wsiedlanych po ich odłowie oraz 

szczegółowy system rozliczania tusz po dokonaniu odstrzału redukcyjnego. W chwili obecnej 

nic dobrze nie funkcjonuje, w większości przypadków obecny system tworzy patologie jakim 

jest kłusownictwo.  
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